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  Norske Harehundklubbers Forbund 

 
Kragerø 25. mars 2023 

 

Til RS-representantene 
 

INNKALLING TIL REPRESENTANTSKAPSMØTE 2023  

Det innkalles til Representantskapsmøte 2023 på Sanner Hotell, Gran på Hadeland søndag 23. april 
kl. 10.00 – 15.00. Hotellets adresse er Granavollen 3-5, 2750 Gran  
 
Temamøte lørdag 22. april med start kl. 13.00, der det vil bli en presentasjon av høring om lov og 
forskrift om avl på hund og presentasjon fra regelrevisjonskomiteen. 

Det blir innsjekking på hotellet på lørdag 22. april fra kl.15.00. Middag kl. 19.00. 

Det minnes om at klubber med <100 medlemmer får 1 representant, 101-200 får 2 representanter og 
>201 får 3 representanter. Medlemstallet er basert på fullverdige medlemmer i NHKF pr 31/12-2022. 
Fullmakt kan kun utstedes til person fra samme medlemsklubb/raseforening. En representant kan 
kun representere en (1) medlemsklubb eller en (1) raseforening. 

Regning over reiseutgifter gjøres ferdig så tidlig som mulig. Bruk av egen bil regnes etter 3,00 kr. pr. 
km med tillegg av kr. 0,50 pr. passasjer. Reiseutgiftene fordeles mellom harehundklubbene og 
raseringene. Reiseregningsskjema deles ut på møtet. I år fyller deltakende harehundklubber og 
raseringer inn klubbens kontonummer på reiseregningsskjemaet, så fordeler NHKFs 
regnskapsansvarlig reisekostnadene. Klubber som må betale inn til reisekassa vil få faktura, mens 
klubber som har penger til gode vil få dem overført til oppgitt kontonummer. 

Deltakere som kommer med fly oppfordres til å samarbeide om transport fra flyplassen til hotellet. 
Dette gjelder i hovedsak Nord Norge Harehundklubb, Trøndelag Harehundklubb, Nord-Trøndelag 
Harehundklubb, Sørlandets Harehundklubb og avlsråd for beagle. Beregnet reisetid Gardermoen - 
Sanner Hotell er ca. 45 min. 

 
PROGRAM: 

Lørdag 22. april: 
13.00:  Lunsj 
14.00:  Informasjon om foreslått ny lov og forskrift om avl på hund og informasjon fra regelkomiteen 
  Planleggingsmøte; ordfører, valgkomiteens leder og styret 
19.00: Middag  
 
Representantskapsmøte søndag 23. april: 
10.00:  Representantskapsmøtet starter 
13.00:  Lunsj  
14.00:  Representantskapsmøtet fortsetter 
Avsluttes senest kl.15.00 
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1. Årsberetning 2022: 
 
Styret 
har i inneværende år bestått av: leder Arnt Morten Haugen, nestleder Birger Steen med Øyvind 
Billingsø, Gunleik Hauge og Thomas Kristiansen som styremedlemmer. Aina Jeanett Nusser Åsen og 
Per Ivar Ormestad som varamedlemmer har møtt på styremøtene med talerett, men ikke 
stemmerett. 

Mette Køhler Bjørkkjær har vært forbundets sekretær, Rune Hedegart redaktør for Harehunden og 
regnskapet er ført av Teamøkonomi DA. 

Styremøter 
I beretningsåret har det vært avholdt 13 styremøter med 53 nye saker til behandling. Styret bruker 
hovedsakelig Teams som møteform, noe som er tidsbesparende og kostnadseffektivt.  Noen 
enkeltsaker blir også behandlet pr. e-post. 
Det har også i år vært stor aktivitet mellom styremedlemmene via telefon og e-post, et styre der 
samarbeidsviljen har vært meget god.  
Referatene fra våre styremøter har blitt fortløpende sendt ut til klubber, avlsråd og ringer pr. e-post 
og blir også lagt ut på NHKFs hjemmeside www.nhkf.net.  
 

Jakthund divisjon (JD)  
Divisjonen skal ivareta fellesinteressene for jakthundsektoren. Divisjonen skal være et 
koordineringsråd i saker som angår flere innen divisjonen, opp mot NKK. Det har vært liten 
møteaktivitet i 2022. 

Saker som blir fremmet fra JD har stor faglig tyngde og representerer over 30 000 stemmer på et NKK 
RS. Etter at ringene ble medlem av har NHKF over 4600 stemmer, hvert forbund betaler en årlig 
medlemsavgift til JD på kr 1,- pr medlem. NHKF er representert i JD med Arnt Morten Haugen og 
Birger Steen.  
 

Etterutdanning av våre jaktprøvedommere. 
Klubbenes ansvar med å holde dommersamlinger/kurs er videreført i 2022. Ti harehundklubber 
hadde dommersamlinger der 149 jaktprøvedommere deltok. Det ble også autorisert 18 nye 
jaktprøvedommere i 2022. 
 

Sensorer for jaktprøvedommerutdanningen 
Trond Revhaug (Nord-Trøndelag), Stein Wahlstrøm (Østfold) og John Anders Nesbakken (Hadeland) 
er sensorer oppnevnt av forbundsstyret. I juni ønsket Stein Wahlstrøm avløsning og Arild Nygård 
(Norsk) ble oppnevnt som hans erstatter.  
 

Medlemsutviklingen 
Ved utgangen av 2022 var det 3431 medlemmer i harehundklubbene, noe som er en oppgang på 106 
medlemmer fra foregående år.  
Raseringene tilsluttet NHKF hadde 2484 medlemmer ved utgangen av 2022 som er en økning på 37 
medlemmer, av disse hadde 1720 også medlemskap i en harehundklubb som er en nedgang på 3 
medlemmer sammenliknet med utgangen av 2021.  
 

http://www.nhkf.net/
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Kontakt NHKFs styre/avlsråd/klubber/raseringer 
E-post blir i hovedsak benyttet når det skal utveksles post mellom styret og harehundklubbene, 
ringene og avlsrådene. NHKF videresender informasjon fra NKK og andre til leder og sekretær. 
Samarbeidet mellom NHKF og klubbene har etter vår oppfatning vært meget bra også i 2022. 
 

Avlsrådene:  
Tallene er hentet fra avlsrådenes årsrapporter. 
 

BEAGLE:  

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

38   13 

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

20 12 63 33/30 

Anvendte hanner: Gj.snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

15 0,51 2,008 0 

 

Vi har som vanlig orientert om avlsstrategier og aktuelle problemstillinger for rasen gjennom innlegg 
i Harehunden. I tillegg har vi ei hjemmeside som hele tiden er oppdatert, og som beagleinteresserte 
kan følge med på. Det er fortsatt mange henvendelser til avlsrådet angående parringer, og de fleste 
har fått svar innen ei uke. Når hannhunder går ut av hannhundlisten på grunn av alder, blir de fort 
erstattet av nye hunder som har kvalifisert seg. Dette er bra for rasen og gjør at vi får spredd avlen. 
 
Avlsrådet har hatt mange møter, og i de mest hektiske periodene med avlsforespørsler blir disse ofte 
ukentlig. Avlsrådet bruker Teams som møteplattform. 
 
I juni deltok avlsrådet på avlskonferanse i Stockholm sammen med avlsrådene og beagleklubbene i 
Finland og Sverige. Ved siden av de rent faglige diskusjonene er slike sammenkomster viktig for det 
videre samarbeidet. Vi blir godt kjent, og vi får knyttet kontakter som gjør det lettere å finne de 
riktige avlshundene når vi søker nytt blod i nabolandene. Referat fra avlskonferansen står i siste 
nummer av Harehunden. 
 
Samarbeidet i avlsrådet er meget bra. Vi har også et godt samarbeid og god støtte fra Beagleringen 
Norge. 
 
 

DREVER: 

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

46 6 36 4 

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 
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40 35 215 114/104 

Anvendte hanner: Gj.snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

28 1,32 4,69 0 

 
Avlsrådet har bestått av: 
• Torbjørn Haugen 
• Helge Stemkjær 
• Kim Alund 
• Odd Egil Raugstad (vara) 
 
Representasjon 
RS: Helge Stemkjær, Kim Alund og Torbjørn Haugen var på RS for ulike HK 
Ledermøte: Torbjørn Haugen og Helge Stemkjær 
Landstreff Drever: Torbjørn Haugen og Kim Alund 
Avls- og oppdretterkonferanse i Sverige: : Helge Stemkjær, Kim Alund og Torbjørn Haugen 
 
Møter 
Vi i 2021 hatt 2 digitale møter i Avlsrådet. I tillegg har det vært jevnlig kontakt mellom medlemmene, 
både pr e-post og pr telefon. 
 
Registreringstall 
Registreringstallene for drever gikk som ventet ned til «normalt» nivå etter toppen vi hadde i fjoråret 
med COVID-19.  Det er i 2022 også få kombinasjoner som ikke kan godkjennes eller anbefales av 
avlsrådet!  Det er en bra utvikling! 
 
Det er flere registreringer totalt sett, og flere gjennom avlsrådet, sammenlignet med «normale» år 
før COVID-19.  Så da håper vi at vi er tilbake til den positive trenden vi så de siste årene før 
pandemien.   
 
Alle tall i tabellene i denne rapporten er basert på paringene gjennom avlsrådet. 
 

Årstall Reg 
NKK 

Hanner Tisper Reg 
Avlsråd 

Hanner Tisper Kullstørrelse Høy 
innavl 

Gj.snittlig 
Innavl 

2017 235 109 126 142 72 70 5,68 3,9 1,15 
2018 243 144 99 161 101 60 6,19 4,7 1,28 
2019 215 116 99 170 90 80 5,15 3,7 1,49 
2020 263 144 119 188 108 80 6,50 3,9 1,69 
2021 351 178 173 238 114 124 5,95 4,6 1,70 
2022 256 138 118 215 114 101 6,14 4,7 1,32 

 
Gjennomsnittlig kullstørrelse er på normalen rundt 6,14, som er bra for rasen. Høyeste innavlsgrad er 
ennå litt høy, men veldig gledelig at gjennomsnittlig innavlsgrad gikk mye ned. Det skyldes nok gode 
råd fra vår avlsrådgiver!  Målet er at denne skal videre ned mot 1%. For øvrig samme mål som de har 
i Sverige.  
 
Lavere gjennomsnittlig innavlsgrad gjenspeiles også i en stor andel «Anbefalte» paringer i 2022, 
sammenlignet med «Godkjente» paringer. Denne trenden håper vi fortsetter fremover slik at vi snart 
når målet om 1% gjennomsnittlig innavlsgrad. 
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Årstall 
Forespørsler Anbefalt Godkjent Ikke A/G Utførte paringer Ant kull Kullstørrelse 

2017 40 34 4 2 34 25 5,68 
2018 45 37 4 4 34 26 6,19 
2019 46 32 10 4 38 34 5,15 
2020 41 30 9 2 37 29 6,50 
2021 56 34 16 6 45 40 5,95 
2022 46 36 6 4 40 35 6,14 

 
Antall parringsforespørsler også tilbake til «normalt» nivå før COVID-19.  
 

Årstall Ant kull Antall anvendte hanner Gj.snittlig alder hanner Gj.snittlig alder tisper 

2017 25 21 5,3 5,6 
2018 26 24 4,6 4,6 
2019 34 22 5,3 4,6 

2020 29 18 4,0 5,0 
2021 40 30 4,3 4,7 
2022 35 28 4,9 5,1 

 
Vårt inntrykk er ellers at det er stor etterspørsel etter valper, og det er positivt for rasen.  Så gjelder 
det å møte etterspørselen med paringer og valper gjennom avlsrådet!  
 

Paringer utenom RAS (Rasespesifikk Avls Strategi) 
Vi har i flere år arbeidet spesielt med en bevisstgjøring rundt at avl bør foregå i nært samråd med 
Avlsrådet, og innenfor de kriterier som er fastlagt i RAS og i føringer fra NKK. RAS er dokumentet som 
skal sikre at den avl vi har på dreverrasen skal gi bedre drevere i fremtiden.  
 
Dreverrasen skal være funksjonelt frisk (ingen sykdommer eller allergier). Vi skal ha genetisk 
variasjon, og lav innavlsgrad. Det må ikke avles på syke individer, eller individer med sykdom i nær 
slekt. Gode jaktegenskaper og god mentalitet skal telle høyt. Foruten å være en god jakthund, skal 
dreveren også være en lun og snill familiehund. 
 
Jaktegenskaper bedømmes på jaktprøver, og eksteriøret bedømmes på utstillinger.  Det skal ikke 
avles på individer med manglende jaktegenskaper eller med diskvalifiserende feil og mangler 
eksteriørmessig. 
 
Vårt inntrykk har vært at forståelsen for å avle ihht RAS har vært styrende for de fleste oppdrettere 
de senere årene. I 2021 hadde vi dessverre en stor økning i paringer som ikke er innenfor kriteriene 
for avl.  Av de 61 kullene som ble registrert i NKK i 2021 var hele 21 kull (136 valper) ikke innenfor 
kriteriene i RAS.  Det var bekymringsfullt mange, men i 2022 er det «kun» 2 kull utenom kriteriene. 
Selv om det er 2 for mye, er det en gledelig nedgang! 
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De 2 kullene utenom RAS i 2022 utgjorde 10 valper.  Avviket fra avlskriteriene for de 2 kullene 
fordeler seg slik: 

• 1 kull kommer fra tispe med ødem hos helsøsken.  I tillegg mangler både tispe og hannhund 
jaktpremiering, og det er en gjenparing.  Så har er det mye galt. 

• 1 kull har for høy innavlsgrad (6,64) 
 
Spesielt er det en utfordring for Avlsrådet når det avles på syke linjer, samt at det avles på individer 
hvor egenskaper ikke er kjent. Hvordan skal vi håndteres dette når disse valpene kommer i avl?  Og 
hvordan håndteres dette når eier lagt ned en stor innsats for å få hunden premiert på jaktprøver og 
utstillinger, for så å oppdage at der er kjøpt en linje med mange syke individer i slekta. Og ofte uten 
at det er gjort oppmerksom på dette ved kjøp av valp. Vi får dessverre en del slike bekymrede 
henvendelser. 
 
Dette er en utfordring for både Avlsrådet og hundeeiere.  Det er derfor viktig at vi i et samlet 
drevermiljø er tydelige på at dette ikke er en akseptabel avlsstrategi.  
 

De 2 kullene dette gjelder i 2022 er: 

 

 
Samarbeid med Avlsrådet i Sverige 
Vi hadde sommeren 2019 et møte med det svenske avlsrådet for å diskutere felles avlspolitikk, felles 
utfordringer, RAS og framtidig samarbeid.  Møtet var også viktig for å knytte kontakter mot 
drevermiljøet i Sverige.  Vi har etter dette hatt et tett samarbeid med Sverige på flere områder. 
 
Svenska Dreverklubben (SDK) har utviklet et veldig bra grensesnitt for prøver og avl i Dreverdata.se.  
Vi i Norge har oversendt filer fra både jaktprøver og utstillinger fra NKK sitt system slik at SDK kan 
vurdere om, og i tilfelle hvordan, data for norske hunder skal kunne inkluderes i Dreverdata.  Dette er 
et spennende prosjekt vil håper skal resultere i et felles system for å vurdere avlskombinasjoner.   
 
Høsten 2022 var vi igjen i Sverige, denne gang på en 2-dagers avls- og oppdretterkonferanse.  Et 
veldig bra opplegg med faglige presentasjoner og ikke minst gode diskusjoner om både rasestandard 
og avlsstrategi. Og som alltid er det mange nye kontakter å knytte på denne type arrangement.   
 
Revisjon av RAS 
Avlsrådet en stund arbeidet med revisjon av RAS.  I Norge har vi på mange områder hatt strengere 
kriterier for avl enn Sverige.  Vi har hatt mange diskusjoner internt og med våre svenske 
avlsrådskolleger om dette.   
 
Vi har nå bestemt oss for å endre litt på kriteriene for avl på individer med lungeødem i nær slekt, og 
vi har i hovedsak lagt oss på samme linje som Sverige.  Vi håper dette kan føre til mer åpenhet om 
hunder som får lungeødem. Samtidig ønsker vi å være tydelige på at avl på individer med sykdom i 
nær slekt må gjøres med stor varsomhet og i samarbeid med Avlsrådet. 
 
Vi beholder ellers de norske kriteriene når det gjelder krav til premiering og forbud mot gjenparing. 
 

Reg.nr Navn Tispe Reg.nr Navn Hannhund Valper Oppdretter Avvik fra RAS
NO55142/16 Setervollen's 

Deborah Luna
NO33999/18 Lialøkkjas Chasper 6 Rogstad Gustav Søsken med ødem 

Manglende premiering 
Gjenparing

NO48535/13 T.k Enya NO46485/18 AS Jeppe 4 Svela, Bjørn Andre Høy innavl (6,64)
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DUNKER: 

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

22 22   

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

15 14 126 64/62 

Anvendte hanner: Gj.snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

13 1,63 3,271 0 

 

Året 2022 har blitt preget av litt mindre forespørsler. Antall forespørsler ble 22, alle anbefalt. 
Valpeproduksjonen er oppe på et akseptabelt nivå. Selvfølgelig hadde det vært ønskelig med flere 
fødte valper. Markedet etter pandemien tror vi er litt mindre. Vi har produsert og solgt bra de 2 
foregående årene. 

Det som er gledelig, er at av 15 paringer er det blitt 14 kull med en gjennomsnitt på 9 valper.126 
valper i 2022. Vi prøver å få oppdretterne å ta blodprøver og være mere nøye med å holde øye med 
brunsten til tispa. Dette tror jeg vi har lykkes med. 

Gledelig er det at flere og flere gode tisper blir paret.  

Stort sett alle kombinasjoner har i tillegg vært behandlet av avlsrådet. Det tyder på at miljøet har 
tiltro til det vi holder på med. 

Forespørsler om valper foregår gjennom hele året, og jeg tror at markedet kunne tatt imot flere 
dunkervalper. 

Ellers må nevnes at vi har et meget godt samarbeid med Dunkerringen v/styret. De stiller opp både 
på møter og bidrar til økt interesse for dunkeren. 

Vi ser lyst på et nytt dunkerår! 

 

FINSKSTØVER: 

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

21 21   

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

21 17 118 54/64 

Anvendte hanner: Gj.snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

16 1,081 3,719 0 
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Antall registreringer av finskstøvere i NKK har tatt seg noe opp igjen fra fjoråret. Året totalt har det 
blitt registret 222 hunder i Dogweb. 16 av disse er import hunder, mens de øvrige er fødte valper i 
Norge. Det har blitt behandlet 21 forespørsler og samtlige ble godkjent/anbefalt. Totalt er det 
registrert 30 kull i 2022 og snittet pr. kull er 6,8 valper. Selv om rasen er forholdsvis beskjeden i 
størrelse i Norge så er innavlsprosenten lav. Flere reiser til nabolandene for å gjennomføre parringer 
med andre linjer og det bidrar selvsagt til å holde prosenten nede.    
 
Tidligere avlsråd jobbet vi med IT baserte løsninger som Trello og Dropbox. Sittende avlsråd har 
gjennomført møter på teams og sørget for notariatet gjennom mappestrukturer.    
 
Avlsrådet har på flere møter diskutert tema HD og HD index og hvilken betydning det skal ha for 
utvelgelse av avlsdyr og kombinasjoner. Vi har langt på vei videreført samme praksis som forrige 
avlsråd. Vi forholder oss derfor til kriteriene om at grad A-B er fri og at disse kan brukes mot C.   
 
Avlsrådet har gjennomført revisjons arbeidet med ny hannhund liste og satt den ut i live. Det har 
vært nødvendig å gjøre noen korrigeringer underveis.   
 
Leder av avlsrådet har kalt inn til møter etter behov. Samtlige møter er gjennomført på teams eller i 
telefonkonferanse. Det har i perioder hvor vi har hatt tidkrevende saker til behandling blitt mange 
møter. Her nevnes spesielt opplysninger som har nådd avlsrådet om helsemessige utfordringer 
knytte til avlsdyr eller kull. Vi setter pris på tilbakemeldinger om ulike utfordringer knyttet til rasen. 
Større grad av åpenhet i miljøet vil på sikt styrke en allerede sterk og flott rase.  
 
Vi fikk i løpet av året på plass et system for kontroll og registrering av Ataxi prøver. De første 
registreringene er nå å finne på DogWeb.   
  
På generelt grunnlag oppfordrer vi alle til å Ataxi teste hundene sine, samt fortsette å røntge, så vi får 
gode statistikker på begge deler. Det vil være med på å sikre godt avlsarbeid fremover i tid.   
 
Nå er det slik at mange finstøver eiere er flinke til å stille på utstilling og jaktrøver. Allikevel er det slik 
at vi ønsker enda flere. I den gra avlsrådet skal mene noe om prisnivået på eliteprøver så er vi 
bekymret for at det kan være med på å begrense deltagelse. Åpen prøver derimot har et lavt 
kostnadsnivå og således bør flere kunne stille på disse. 

 

HALDENSTØVER: 

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

6 5  1 

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

4 3 24 10/14 

Anvendte hanner: Gj.snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

3 2,812 4,096 1,439 
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Leder:  

Line Merete Svarthe 

Medlemmer: 

Tore Bekkedal  

Erik Ringli  

Varamedlem: 

Rune Strøm  

 

Møtevirksomhet 
Rådet har jevnlig kontakt pr telefon og e-post og bruker dette for å organisere seg. Ingen fysiske 
møter, da rådet bor veldig spredt i landet.  

 

Valpeproduksjon 
Det er født 3 kull i 2022. Totalt 24 valper fordelt på 10 tisper og 14 hanner.  

X-36570/19 Cb Saga, eier Andrea Botn 
NO50042/19 Finstadbuas Manny, eier Line Merete Svarthe 
11 valper (5 tisper/6 hanner) (1,439%) 

NO45819/16 Geitmyras Alma, eier Joakim Larsen 
NO45206/20 Grønlia’s Fant, eier Olav Jansen 
2 valper (0 tisper/2 hanner) (4,096%) 

X-33559/17 Pa Klara, eier Ole-Edvard Fagerlie 
NO47558/14 Gravabekken’s Cs Glunt, eier Bjørn Skjerven 
11 valper (5 tisper/6 hanner) (2,902%) 

Gjennomsnittlig innavlsgrad på kullene beregnet på 5 generasjoner er 2,812 % 

 

Hannhundliste 2022 

- NO 45817/16 Geitmyras Halltor. Eier: Lars Helge Mølslett 
- NO47247/20 Lundalosens Bajas. Eier: Frode Olsen 
- NO50678/15 NUCH Slevika’s Zorro. Eier: Morten og Rune Strøm 
- X-33553/17 PA Høtt. Eier: Erling Livollen 
- NO47558/14 Cs Gravabekken’s Glunt. Eier: Bjørn Skjerven 
- NO50042/19 Finstadbuas Manny. Eier: Line Merete Svarthe 

 

I NKKs sædbank er det langtidslagret sæd fra følgende hannhunder: 

- 12753/99 Tæssen (Bjørn Bråthen) 
- 17623/91 Jaro (Arne Nikkerud) 
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- 15643/89 NUCH Tell (Hjalmar Hesjehagen) 
- 13024/03 NJCH Heier (Jonny Brustad) 
- 12121/05 NordV-06 Caro (Toril Hornstuen) 
- 13661/06 NUCH Seomlag (Grete og Bjørn Skjerven) 
- 12854/07 NJCH NUCH Charlie (Rune Strøm) 
- 22476/99 Seier (Ragnar Nylende) 
- NO49572/09 Tim (Tom Hansen) 
- NO52336/11 RR NUCH NJ(D)CH NJ(R)CH Boris (Jan Olav og Jan Willy Halvorsen) 

 
 
Økonomi 
Saldo avlsrådets konto pr 31.12.2022:     22 975,64 kr 
 

 

HAMILTONSTØVER: 

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

7 7   

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

7 7 48 17/31 

Anvendte hanner: Gj.snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

7 1,146 3,152 0 

 

Avlsrådet har i beretningsåret bestått av: 

Leder: Sven-Tore Kittilsen 
Medlem: Svein Arne Holthe 
Sekretær:  Geir Raen 
Varamedlem: Per Erik Hanestad 

Avlsrådets arbeid: 
Avlsrådet har gjennomført 3 Teams møter, og AR har deltatt i ringens styremøter. Det er avholdt 2 
møter med Svensk Hamiltonstøverforening og deres AR.  

Avlsrådet var representert på Hamiltonringens treff på Tangodden Camping Espa ved 3 medlemmer. 
Tema på AR sitt infomøte var Hundeierens ansvar, AR mener at også hver hamiltoneier har ansvar for 
rasen. AR føler at de har god dialog med hundeeierne.  

AR har behandlet 7 forespørsler, det er brukt 7 forskjellige hanner. Høyeste innavl grad har vært 
3,152% og laveste 0%. Det er importert 2 stk valper. 

Det er født 48 valper, på 7 kull i 2022. En nedgang for rasen i 2022, dette har vi sett etter et år med 
stor oppgang. 
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Årstall 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 

Norge 61 43 74 34 61 65 46 62 73 48 

Sverige 240 205 265 234 262 184 237 155 221 195 

Til 
sammen 

301 248 339 268 323 249 283 217 294 243 

Import (7) (4) (4) (5) (6) (5) (5) (3) (4) (2) 

 

Det er blitt gjennomført landskamp Norge/Sverige. Et meget vellykket arrangement både sosialt og 
resultatmessig. Sverige fikk revansje i år.  

Økonomi: 
Avlsrådet har ikke mottatt eller søkt om støtte fra ringen i 2022. Ringen betaler overnatting på 
årsmøte/treff.  

Det er opprettet en egen konto gjennom forbundet. 
Det har ikke vært noe bevegelse på kto., da AR ikke ser at det har vært nødvendig. 

Saldo på konto pr 31/12 Kr 10711,50.- 

Helse 
Avlsrådets oppgave er å forvalte rasen etter de retningslinjer som er satt. Vi prioriterer etter 4 
hovedkriterier. Helse, jaktegenskaper, eksteriør og gemytt.  

AR har mottatt 2 muntlige beskjeder om kryptorkisme i 2 forskjellige kombinasjoner. Dette er 
verifisert av hannhund eier. Det er rapportert om aggressivitet og EP.  AR har stilt et lite spørsmål til 
over tegning i farger, AR har et øye på det videre. 

Det er HD fotografert 28 hunder, 18 stk med fri for HD. 

Kortsiktig mål: Fokus på HD fotografering. 

Diagnose 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 

A 6 8 8 8 1 11 7 11 3 5 

B 3 2 5 11 3 6 5 6 7 13 

C 3 1 3 2 3 6 5 5 5 7 

D 1 1 0 0 0 2 0 0 2 2 

E 0 0 0 0 0 0 0 0 0 1 

HD% 30,7 16,6 18,7 13,6 42,8 32,0 29,4 22,7 41,1 35,7 

  

Jaktegenskaper 
I ringen så ønsker vi å ligge blant de 3 øverste rasene på egenskaper. Hamilton gjør det godt på 
jaktprøver, selv om vi ønsker en NM vinner igjen. Vi var i nærheten i år med 5 og 6 plass i NM 
Nordmarka. 
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Det er i skrivende stund kommet inn 27 premieringer i ÅP. Det er meget bra, og da med et flertall 
med 1premie. Dette er i fra forskjellige kombinasjoner, og det tyder på at hamiltonstøveren er en 
meget god jakthund med gode egenskaper. 

Kortsiktige mål: Fokus på sporforfølgelse og målbruk.  

 

HYGENHUND: 

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

8 8   

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

6 4 36 16/17 

Anvendte hanner: Gj.snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

6 2,59 3,55 1,73 

 

Avlsrådet 2022 har bestått av: 

Leder:   Roger Bakkerud 

Styremedlem: Kenneth Gundersen 

Styremedlem: Fred Øivind Øiestad 

Varamedlem: John Anders Nesbakken 

 

Møte/ informasjonsvirksomhet 

Avlsrådet har avholdt et ordinært medlemsmøte ved årsmøte og ved samlingen til Hygenringen 
Årsmøte 25. juni. Samt et orienteringsmøte i Mandal den Det holdes jevnlig kontakt via telefon og 
epost, samt teams møter. 

Status paring og valper. 

For sesongen 2021, behandlet avlsrådet 8 parringsforespørsler, 8 anbefalte som resulterte i 4 kull med 
til sammen 36 valper, snitt kullstørrelse 9,0 valper. Det jobbes fortsatt aktivt og målrettet for å 
stabilisere valpeproduksjon på 50 individer pr. år.   

Benyttede hannhunder. 

Totalt ble 6 forskjellige hannhunder brukt. Alle fødte valpekull dette året hadde forskjellig far. Dette 
ligger også i handlingsplanen vår om at ingen hannhund bør ha mer enn 25 avkom, i kull hvor mange 
av søsken blir brukt, og det er fare for at dette kullet vil dominere rasemengden vil antall avkom pr. 
individ settes lavere enn 25 avkom.  
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Sædtapping. 
Det er i 2022 ikke nedfryst sæd fra nye Hygen hannhunder. Total er det nå nedfryst sæd fra 14 
hannhunder, samt 3 hannhunder som er i privat eie. Sædbankprosjektet er lagt på «is» i påvente av 
møte mellom Hygen – Dunker – Haldenstøver og NKK. Dette er enda et år uten avklaring og svært 
beklagelig da Hygenhund, som er en liten rase, er avhengig av å ha gener i banken. 

 

Genetisk variasjon – Blodprøveprosjekt.  

Blodprøvetakingen ble utført i 2018 på 4 individer av forskjellige linjer i regi av Veterinærhøgskolen-
NMBU, Medisinsk genetikk hund, NKK og SKK, formål: «Slik informasjon er svært viktig for kunnskap 
om genene hos de nordiske hunderasene. Dette er svært viktig i dag for å kunne drive effektiv forskning 
på helse og andre egenskaper som er viktig for rasene. For bevaring av norske raser – slik at du vet hvor 
mye genetisk variasjon/mangfold som finnes. Viktig for å følge opp krysningsprosjektet og 
sædfrysingsprosjektet. Viktig med kunnskap om «alle» gener hos de norske rasene, fordi det forteller 
oss om hva som er normalt.» 

Resultat på dette er fortsatt ikke tilgjengelig. Vi forventer at resultat fra dette prosjektet ligger langt 
inn i fremtiden. 

Det er svært viktig for Avlsrådet å kunne beslutte avl strategi med faktabaserte kunnskaper, og ikke 
kun teoretisk beregnede kunnskap. Det er søkt Landbruksdirektoratet 3 ganger om støtte til prosjekt 
om genetisk kartlegging og variasjon, uten innvilgning. NHKF er ansvarlig for den nasjonale sterkt 
truede harehundrasen Hygenhund. På denne bakgrunn besluttet Avlsrådet for Hygenhund, som er 
underlagt NHKF, i desember 2021 å sende en søknad til NHKF styre, om støtte til et eget prosjekt for 
Hygenhund: «Analyse med DNA-prøver, tas av 40 individer, 30 individer med analyse for genetiske 
markører/profiler, pluss 10 individer som blir analysert mer dypt/inngående med genetiske markører 
som dekker hele genomet.» 

Denne ble ikke sendt før 3. januar 2022. Resultat: Denne søknaden og prosjektet vurderte styret i 
NHKF som ikke nødvendig. 

Innkryssing 
Avlsrådet har orientert NHKF og medlemsmassen om sondering og forberedelser for en mulig 
innkryssing med Posavinastøver, FCI nr 154. Ytterligere initiativ er tatt og det er levert søknad om 
støtte til videre undersøkelser med påfølgende utførelse hvis prosjektet vises å være hensiktsmessig.  
Sannsynligheten for et fremtidig behov for innkryssing er til stede, det presiseres at dette kun er basert 
på teoretisk beregning gjennom Dog Web og ikke faktabaserte kunnskap som en analyse ved 
blodprøvetaking kunne gitt. Forberedelser og sondering vil være arbeidsoppgaver fremover.  

Hannhundliste 
Avlsrådet for Hygenhund har hannhundliste på hjemmesiden til Hygenringen med omtale av de mest 
aktuelle hannhundene for bruk i avl. Herunder også noen kriterier for utvelgelse av hannhund. Svært 
hyggelig å konstatere at vårt «mas» har resultert i at flere Hygeneiere dokumenterer 
bruksegenskapene ved å gå jaktprøver med sine hunder. Vi har nå flere yngre jaktpremierte hunder, 
det er i 2022 2 nye JCH hannhunder for bruk i avl. Det jobbes aktivt for å motivere og stimulere 
Hygeneiere for å stille sine hunder.  
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Arbeidsoppgaver 
Rasekompendium er påbegynt, men ikke ferdigstilt og krever innsats. Databasen «Slektskap og innavl» 
krever kontinuerlig oppgradering etter som nye individer kommer til. Databasen er tilgjengelig på 
Hygenringen sin hjemmeside for alle Hygen-interesserte. Innsamling av informasjon og 
dokumentasjon av levende avlsindivider samt øke kompetanse på generell genetikk er en prioritering. 
Stimulering og god informasjon til Hygeneiere. Være proaktiv i arbeidet med å tilrettelegge for flere 
og nye linjer i fremtidig avlsarbeid. Dette for å ivareta de typiske egenskapene til Hygenhunden og sikre 
genetisk variasjon.  

Oppsummering. 
Også sesongen 2022 har vært et bra år for Hygenrasen. Vi oppnår god publisitet, gjør det bra på 
utstillinger og jaktprøver deltagelse har økt. I 2022 er det produsert noe lavt i henhold til målsetningen 
på fødte valper, med 36 fødte valper 2022. Det er et godt og konstruktivt samarbeid mellom Avlsråd 
og Ring. Mange engasjerte medlemmer med mange nye tiltak for rasen, framtiden ser lys ut. Det er 
ingen grunn til ikke å velge en Hygenhund som din neste harehund. 

Regnskap 2022 
Avlsrådet har ikke belastet avlskonto for administrative eller reisekostnader Det vil fortsatt være slik 
at avlsrådarbeid for en stor del er en dugnadsinnsats for rasens beste. 

Utgifter        Saldo + inntekter 

   Saldo 01.01.21  38.466,69 

Overføring NHKF, ny konto     5.070,00 
  

Kurs avg. NIBIO                                     -500,00 

Stolsekk gevinst for bilder         -1.724,00 

 

Saldo 31.12.22   41.312,69 

 

LUZERNERSTØVER: 

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

4  4 - 

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

4 4 27 13/14 

Anvendte hanner: Gj. snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

4 2 3,2 0,4 

 

Avlsrådet for Luzernerstøveren har i 2022 bestått av: 

Geir Holden - leder, Arnt Skeibrok, og Kristoffer Sundtveten - medlemmer og Finn M. Hoff –
varamedlem. Sittende råd har meget god kontakt og samarbeider godt. 
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I avlsesongen 2022 har vi hatt har vi hatt 4 parringsforespørsler. Det har resultert i 4 fødte kull. Det 
ble født 27 valper i 2022, 3 dødfødte. 

Vi har i løpet av prøvesesongen 2021/2022 hatt 19 hunder på jaktprøve. Dette er det høyeste 
prøvedeltakelsen på 6 år. Det er meget bra i en slik liten rase. 12 av 19 hunder oppnådde 
premiering, 3 nye jaktpremierte og 3 nye NJ(D)CH. 

Eksteriørmessig ser det ut til at vi har en meget homogen rase (liten skilnad på hundene). Vi har få 
hunder som har fått sufficent på utstilling og veldig få hunder som er slått ut for feil. 

Med tanke på helse og andre defekter er Luzernerstøveren er relativt frisk og sunn rase både i Norge 
og Sverige. Noen tilfeller av sykdommer dukker opp, men ikke noe nytt siden forrige år. Avlsrådet er 
avhengig av åpenhet om sykdomstilfeller og oppfordrer alle til å varsle avlsrådet dersom hunden blir 
syk. 

Når det gjelder HD i rasen er det ikke røntget nye hunder i 2022. Årsmøtet vedtok å fjerne kravet om 
HD-stauts på sitt årsmøte i juli. Saken er behandlet på RS og i NKKs Sunnhetsutvalg og krav om kjent 
HD-status fjernes fra 1. juni 2023. 

Rasens helhetlige tilstandsrapport ser positiv ut, både jakt- og helsemessig. 

Avlsrådets Hederspremie 2022 ble tildelt AB Zenta til Geir Flaten og Frostvallen’s Smuggler til Jan Erik 
Haugsrud. 

Det er et godt samarbeid mellom avlsrådet i Norge og i Sverige 

REGNSKAP AVLSRÅDET 2023 
 

Beholdning pr. 29.07.2022** kr 2 640,72 
 

INNTEKTER 2022  

Fra NHKF * kr 4 035,00 
 

UTGIFTER 2023  

Premier kr - 

Kompensasjon leder kr - 

Reiseutgifter kr - 

Beholdning pr. 22.03.2023 kr 6 675,72 
 

*kontobeholdning på konto opprettet av NHKF 
**beløp overført fra privat konto til avlsrådets konto 
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SCHILLERSTØVER: 

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

3 3   

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

3 3 23 10/13 

Anvendte hanner: Gj. snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

3 0,65 1,78 0 

 

Avlsrådet for schillerstøver har i 2022 bestått av: Trond Dokken, Audun Bjørnstad og Asbjørn N. 
Kristensen. Vara: Knut Hilding Jellum. 

Vi har mottatt 4 parringsforespørsler.  

Tre kull er født med i alt 23 valper. Oppdretterne har valgt å reise til Sverige for å pare tistene der de 
mener å ha funnet de mest int. Kombinasjonen. Gjennomsnittlig innavlsprosent er 0,65% noe vi er 
fornøyd med.  

Import fra Sverige. 
Avlsrådet har vert med på å importere 7 hunder fra Sverige. Dette mener vi er positivt for vår rase.  

Rådet har deltatt på samtlige styremøter i Norsk Schillerstøverklubb og årsmøte. De har også vert en 
del telefonmøter mellom medlemmer. 

 

SCHWEIZERSTØVER: 

Forespørsler: Godkjente: Anbefalte: Ikke-godkjente: 

3 3   

Utførte paringer: Antall kull: Antall valper: Tisper/hanner: 

2 1 6 1/5 

Anvendte hanner: Gj. snitt innavls%: Høyeste innavls%: Laveste innavls%: 

2 4,99 5,99 3,99 

 

Avlsrådet har for avlsesongen 2022 bestått av Marianne R. Grønvold (leder), Harald Willersrud og 
Ole I. Saga, med Kurt-Arild Korsbøen som vara. 

Avlsrådet har hatt ett fysisk møte, i tillegg til løpende kontakt via telefon, e-post og Teams i løpet av 
rapporteringsåret. For tredje året på rad gjennomførte vi i 2022 i samarbeid med Schweizerringen et 
arrangement vi har kalt Schweizer-uke. Tidligere år har arrangementet strukket seg over en helg, 
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men i 2022 utvidet vi tidsperioden til en uke slik at flest mulig fikk anledning til å delta. 
Arrangementet går i korte trekk ut på at hundeeier melder opp til åpen separat prøve i lokal klubb i 
en på forhånd bestemt tidsperiode. Alle resultatene blir meldt inn til ringen, og vinnere av ulike 
kategorier kåret. Av 26 påmeldte hunder gikk 22 hunder åpen prøve i løpet av uken. Dette er vi 
strålende fornøyde med, og det var spesielt gledelig at vi også i år fikk med flere 
«førstegangsprøvende» hunder. 

Representanter fra Avlsråd og Schweizerringen deltok i mai 2022 på et internasjonalt rasetreff for 
Schweizerstøver i Frankrike. Dette var et meget vellykket arrangement hvor vi fikk anledning til å 
knytte kontakter med representanter fra alle landene hvor rasen har utbredelse. Vi fikk også 
anledning til å delta på foredrag avholdt av en ledende genetiker hvor fokus på oppdrett av raser 
med begrenset utbredelse ble viet mye oppmerksomhet. Vi tok med gode innspill og ny kunnskap 
hjem 

Avlsrådet har i 2022 behandlet 3 parringsforespørsler. To tisper ble paret, men en ble avbrutt av 
medisinske årsaker. Totalt ble det født 6 valper, 1 tispe og 5 hanner. Gjennomsnittlig innavlsprosent 
på kullene var 4,9 % på 5 generasjoner. 

Det er foretatt åtte avlesinger av HD i løpet av 2022. tre hunder er registrert med diagnose A, og fem 
hunder er registrert med diagnose B. 

 

Utgifter 2022:  

Deltakelse på internasjonalt rasetreff i Frankrike 5.000,- 

Inntekter 2022:  

Støtte fra NHKF ifb med internasjonalt rasetreff i Frankrike 5.000,- 

Disponibelt på konto pr 31.12.2022 3.744,- 
 

 

Kurs  
Det har ikke vært arrangert noen kurs i NHKFs regi i 2022.  
 
Harehunden 
kommer ut med 4 nummer i året. Rune Hedegart har vært redaktør av Harehunden i 2022. Det 
ønskes mer stoff fra medlemmene/klubbene/ringer og avlsråd, oppfordringen er herved gitt.  
 

Hjemmeside/Facebook 
Aina Åsen er redaktør for hjemmesida/Facebook. Det er opp til klubber og medlemmer å benytte seg 
av hjemmesida, til f.eks. annonsering. Hundeannonser kan kun legges inn av medlemmer i norske 
harehundklubber (klubb og medlemsnummer må oppgis). 
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Norgesmesterskap 

NM for småhund ble arrangert 6. og 7. november og teknisk arrangør var Sørlandets Harehundklubb.  

Her var alt lagt til rette for et godt mesterskap. Arrangørene hadde gjort en meget god jobb.  

Nr. 1  beagle Gitmarkbakken’s Nellie   Eier: Aslak Hægeland, fører: Camilla E.  Hægeland 
Nr. 2  drever Bromdalens Tinka II  Eier: Tom Høiland 
Nr. 3  drever Svartpyttens Ask  Eier: Roy Ørpen 
      

 

NM for støver ble arrangert 24. og 25. november med Norsk Harehundklub som teknisk arrangør. 

Her var også alt lagt til rette for et godt mesterskap. Arrangørene hadde gjort en meget god jobb.  

Nr. 1  finskstøver Ts-Affi   Eier: Jan Olav Smerud 
Nr. 2  finskstøver Slåttemyra’s Jarkko  Eier: Terje Nordbø 
Nr. 3  dunker Torann    Eier: Knut Rønningen 
 
NHKF gratulerer både arrangører og deltakere med fin innsats. 

 
NM blodspor ble arrangert 27.-28. august, og drever Åhyddans Alwa til Cathrine Myklebust gikk til 
topps. Japansk Urhundklubb i Norge var arrangør. Prøven var lagt med base på Spåtind Fjellstue og 
sporområdet i umiddelbar nærhet. Det var 40 påmeldte ekvipasjer hvorav 37 stilte til start den første 
dagen. Dag en var det 17 ekvipasjer som fant skanke og fikk poeng, de resterende 20 hadde ikke helt 
“dagen” og gikk dessverre til en 0. 

Kun de 10 med best resultat gikk videre til finalen dag to, noe som er synd, siden det 
var meget gode prestasjoner av alle de som gjennomførte hele sporet første dag. 
Sporområdet var preget av tråkk fra både husdyr og vilt, noe som gjorde dette til en 
skikkelig utfordring (såpass bør det være i et NM).  

 
Nordiske og internasjonale aktiviteter 

Nordisk mesterskap for støver 
Ble avholdt 1.-2. desember 2022 i Tornio, Finland. Norge stilte med 4 hunder: finskstøver Brynsåsen's 

Lotta til Svein Tore Tveite (nr 5), finskstøver Skrubbhaugens Heidi til Per Arne Pettersen (nr 12), 
dunker Hagheimen's Ola til Morten Gaathaug (nr 9) og finskstøver Bagskjuldalen's Trysil-Klara til 

Morten Gaathaug, fører Terje Ouff (nr 8). Lagleder var Gunleik Hauge, NHKF 
 
Lagkonkurransen ble: nr 1 Finland, nr 2 Sverige og nr 3 Norge. NHKF gratulerer. 

 

Nordisk Mesterskap (NM) for drever 2022 
er et samarbeid mellom Norge, Sverige og Finland, og arrangementet rullerer mellom landene. Hvert 
land stiller fire hunder som er tatt ut etter nasjonale retningslinjer – totalt tolv hunder. Disse 
konkurrerer om en individuell tittel og som lag. 
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I år var Norge arrangør. Mesterskapet ble lagt til områder på Toten 2.desember. Det ble et meget 
godt gjennomført arrangement med Dreverringen Østlandet som vertskap, og Vestoppland 
Harehundklubb som teknisk arrangør.    

Det norske laget i år bestod av: 

• NO44580/18 N J(D)CH N SE UCH Svartpyttens Ask           Eier: Roy Ørpen 
• NO37099/15 N SE J(D)CH Kvindølen´s Tussa                      Eier: Asle Skårdal 
• NO46340/20 N J(D)CH Dagdriverens Gina                          Eier: Rune Hedegart 
• NO46338/20 N J(D)CH Dagdriverens G Spor                        Eier: Ole Kristian Gråv 

  

Lagledere fra Norsk Dreverring: Torbjørn Haugen (Leder) og Randi Askevold Holmelid (Sekretær) 

Det var veldig mange gode prestasjoner i år. Ti av tolv hunder jaget til 1.premie, og seks hunder jaget 
2x1.premie.  Klar vinner og Nordisk mester ble Himotun Aikku fra Finland med 2x1.premie på 
hare.  Nummer to ble Dödsklockans Alfa fra Sverige og nummer tre ble Kvindølens Tussa fra Norge.   

Sverige vant lagkonkurransen foran Norge og Finland.  

Gratulerer til alle medaljevinnere, og tusen takk for innsatsen til alle som bidro til et vellykket 
arrangement! 

 

Nordisk Mesterskap for beagle 2022 
Mesterskapet er et samarbeid mellom Finland, Norge og Sverige. Det er kun harepremieringer som 
teller i konkurranse sammenheng, og det konkurreres om beste hund og beste lag. Årets mesterskap 
var 25.-26.november i Orivesi, Finland. Det ble dessverre kun to deltagere fra Norge, da den tredje 
deltageren fikk løpetid på bikkja dagen før avreise. 

De norske deltagerne var: 

• Aha Knerten`s Tikka – Ruben Sjøvold – Trøndelag Harehundklubb, nr 3 
• Hålandsbotn Rolf – Marit O. Fredriksen – Hedmark Harehundklubb, nr 7 

 
 

Europapokalkonkurransen 
Konkurransen ble arrangert i Serbia, men Norge og Sverige deltok ikke fordi det ville blitt 
uforholdsmessig lang tid for deltakerhundene å sitte i bur under flyreisen som ville medført 
mellomlandinger. 

 

Markedsføring av harehundmiljøet 
Norsk Harehundklub står på stand for NHKF på Camp Villmark. 
 
 
Representanter fra NHKF i Norsk Kennel Klub 
Tom Kjetil Ims (Vestlandets) er medlem i NKKs Jakthundkomite (NJK) som representant for gruppe 6. 
NJK er underlagt Hovedstyret (HS).   

Tom Wenger (Romerike) er FCI-representant for hunder i gruppe 6. 
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Sluttkommentar  
Som tidligere har det vært lagt ned et stort arbeid innad i styret, men også på andre fronter har det 
vært stor aktivitet og da spesielt inn mot NKK i forskjellige saker og høringer. 

 

Arnt Morten Haugen /s/  Birger Steen /s/   Øyvind Billingsø /s/ 
 
Thomas Kristiansen /s/  Gunleik Hauge /s/  Aina Åsen /s/  
 
Per Ivar Ormestad /s/ 
   

 
2. Regnskap  
 
Regnskapet 2022 viser et overskudd på kr. 124.106,-. Det er 72.106 kr bedre enn budsjettert, og 
96.530 kr lavere enn fjoråret.  

Målt mot budsjett er det inntektene som til sammen representerer hele avviket på 72.000 kr. 
Kostnadssiden er i sum helt på budsjett. På samme måte som tidligere økte kontingentinntekter (som 
gjenspeiler økt medlemsmasse). Det er veldig hyggelig! I tillegg har MVA-kompensasjon nok en gang 
blitt vesentlig bedre enn hva vi har turt å håpe på.  

Balansesummen 31.12.2022 er kr. 1.662.495,45. Alle avsetninger i forbindelse med Covid- lån til NKK 
er nå tilbakeført til klubber og ringer, samt avsetning til NKK er overført til annen egenkapital. Med 
dette har NHKF en solid økonomi.  

2022 ble første året da prosjekter ble trukket ut av driftsbudsjettet og ført som egne 
prosjektregnskap. Det ble avsatt midler fra overskuddet i 2021 til tre prosjekter; Indeksbasert 
hundeavl ble tildelt, Regelkomite og eksteriørdommerkomite. De tre prosjektene har brukt sine 
tildelte midler i ulik grad. Allerede etter første året med egne prosjektregnskap, kan det nok 
konkluderes med at dette er en mer riktig måte å forholde seg til prosjekter på. 

Disponering av årets resultat. 
Styret foreslår å disponere årets resultat på følgende måte: 

- Avsetning til pågående prosjekt                                              
o Arvbarhetsanalyser      Kr. 40.000,- 
o Regelkomite      Kr. 84.106,22 
o Eksteriørdommerkomite    Kr. 0,- 

- Annen Egenkapital                                                                  Kr. 0,- 
- Sum                                                                                            Kr. 124.106,22 

For nærmere detaljer, se vedlagte regnskap. 

 
3. Kontingent NHKF 
Kontingent til NHKF i 2023 er kr. 300,- 
 
Styrets innstilling:  
Ingen endringer 
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4. Forslag om utnevnelse av nye æresmedlemmer  
Ingen forslag mottatt 
 

5. Søknad om medlemskap for nye klubber 
Ingen søknader mottatt 

 
6. Innkomne saker 
 

6a) Norsk Harehundklub:  
 

Endring i Championatkravet for støvere for å kunne bli N J(R)CH. 

Dagens tekst: 

NORSK REVECHAMPIONAT (N J(R)CH): 

Tre ganger 1. premie, hvorav minst to på rev. Alle tellende jaktprøveresultat skal være oppnådd 
for tre forskjellige dommere. I tillegg kreves en Good på utstilling ved fylte 15 måneder oppnådd 
i et av de nordiske land. 

Alternativ for utenlandsk jaktchampion: 
Kreves minst tilsvarende 1 x 1. premie i ÅP på losdyr rev. 

Endres til: 

NORSK REVECHAMPIONAT (N J(R)CH): 
Tre ganger 1. premie ÅP på losdyr rev, hvorav 1 x 1. premie skal være oppnådd på barmark. Alle 
tellende jaktprøveresultat skal være oppnådd for tre forskjellige dommere. I tillegg kreves en Good 
på utstilling ved fylte 15 måneder oppnådd i et av de nordiske land. 

Alternativ for utenlandsk jaktchampion: 
Kreves minst tilsvarende 1 x 1. premie i ÅP på losdyr rev. 

 
Styrets innstilling: 
Et enstemmig styre støtter ikke forslaget 

 

6b) Styret i Norske Harehundklubbers Forbund 

Oppfølging av sak 6d) Jaktprøvenes tilleggsregistreringer og 6e) Arvbarhetsanalyser av 
tilleggsregistreringene på jaktprøver fra RS-2019 og sak 6f) fra RS 2021 

Gruppa har etter opprettelsen i april 2021 arbeidet for å oppfylle mandat som ble vedtatt på RS i 
august 2021 (se prosjektbeskrivelse). 

Hovedprosjektet, med henvisning til prosjektbeskrivelse og budsjett 
Arvbarhetsanalysene vil være et nyttig verktøy i avlsarbeidet, fordi det gir mulighet til å drive et 
avlsarbeid basert på avlsverdier. Da tar man ikke bare hensyn til individets prestasjon, men også 
hvordan slektninger med data presterer.  Ved å se hvordan gjennomsnittlig avlsverdi i populasjonen 
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endrer seg over år (genetiske trender), så har man et styringsverktøy også for de egenskapene man 
ønsker å avle på. Disse vil oppdateres hvert år, eller hver gang man regner avlsverdier. 

Forutsetningen for indeksbasert avl krever at vi har kontroll på hele hunden/hele populasjonen. 
Raser (eksempelvis finskstøver, hamiltonstøver, drever og beagle) anbefaler vi ikke full skala analyser 
på, all den stund vi ikke har tilgang til datamateriale på store deler av populasjonen. Her forutsetter 
vi et nordisk samarbeid for om mulig å få full tilgang til alle data før vi kan gjennomføre dette. 
Som følger av dette vil ikke prosjektgruppa anbefale å iverksette fullskala prosjekt på nåværende 
tidspunkt for alle raser. 

Del 1, mulighet 
Gjennomføre analyse av data for en rase (dunker) med total tilgang til jaktprøve- og slektskapsdata 
(dunker) for å avdekke grad av arvbarhet på egenskaps- og tilleggsregistreringer, samt om mulig 
utarbeide avlsindekser på arvbare jaktegenskaper. 
Bakgrunn til at vi foreslår dunker er fordi dette er en nasjonal rase som har liten spredning til andre 
land. Det gir oss muligheten til å se hele hunden/hele populasjonen.  
Kostnaden for dette er ikke kjent. 

Del 2 
Etter tilrettelegging av jaktprøvedata fra 2007-mars 2022 ble resultater fra ca. 25000 jaktprøvedager 
oversendt Aninova for en begrenset analyse med sikte på å belyse grad av arvbarhet på et utvalg av 
egenskaps- og tilleggsregistreringer. Resultatene viste lav arvbarhet for praktisk talt alle egenskaper- 
og tilleggsregistreringer, også egenskaper som ved tidligere analyser har vist en viss grad av 
arvbarhet. En sannsynlig forklaring på dette er at datamaterialet som ble analysert viste seg å 
inneholde mye feilpunching av tilleggsregistreringer for hovedlosen. Dette skaper veldig stor 
usikkerhet og vil kunne kamuflere og/eller ødelegge viktige sammenhenger mellom egenskap og grad 
av arvbarhet. 

Etter omfattende vasking og rydding i data gjennom vinteren 2022/23 foreligger nå de samme data 
klar for en reanalyse. Aninova er klar for å gjennomføre en slik analyse så snart dette er klart fra 
oppdragsgivers side (NHKF). Aninova har antydet en kostnadsramme på ca. kr. 30000,- for en slik 
reanalyse. 

Konklusjon:  
Prosjektgruppa for Indeksbasert avl vil anbefale at det gjennomføres reanalyse av vasket 
jaktprøvedata for alle raser (totalmateriale) for om mulig å avdekke grad av arvbarhet på egenskaps- 
og tilleggsregistreringer med tanke på revisjon av dagens jaktprøveregler med en estimert 
kostnadsramme på kr. 30000,- 

Hans Chr. Pedersen/s/ Sven-Tore Kittilsen/s/ Sjur Danielsen/s/ Arild Nygård/s/ 

 
Prosjektbeskrivelse og budsjett er vedlagt. 
 
Styrets innstilling: 
Styret er delt i sitt syn på om det skal brukes mer penger på analysen. Et flertall i styret disponerer 
opptil kr 40.000,- av overskuddet fra 2022 til ny analyse av vaskede jaktprøveresultater.  
Viser analysen at gevinsten av indeksbasert avl er lav, ber styret RS om fullmakt til å terminere 
prosjektet. 
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6c) Styret i Norske Harehundklubbers Forbund 

Harehunden 
Produksjon og utsendelse av Harehunden er budsjettets største utgiftspost. For å redusere på 
utgiftene foreslår styret at fra 2024 skal Harehunden utgis med 3 utgaver årlig.  
Forrige gang det ble vedtatt endringer i antall utgivelser var i 2002, da var endringen fra 5 til 4 årlige 
utgaver. 

Styrets innstilling: 
Fra 2024 utgis Harehunden med 3 utgaver pr år. 

 

7. Budsjett 2023 
Styrets forslag til budsjett ligger vedlagt.  

 
8. Representantskapsmøte 2024 
Sted for RS søndag 21. april 2024 tas opp til debatt 

 

9. Valg representantskapsmøte 2023 

Representantskapets ordfører  Svein Egil Gravråk (Romerike)   valgt for 2 år (2021) 
Representantskapets varaordf. Per Olav Bergli (Vestoppland)   valgt for 1 år (2022) 

Innkommende forslag: 
 
Romerike Harehundklubb: 
Representantskapets ordfører Svein Egil Gravråk (Romerike)   gjenvalg  

Valgkomiteens innstilling: 
Representantskapets ordfører Svein Egil Gravråk (Romerike)   gjenvalg for 2 år 
Representantskapets varaordf. Per Olav Bergli (Vestoppland)   gjenvalg for 1 år 

 

 

STYRET: 

Leder   Arnt Morten Haugen (Nord-Trøndelag)   valgt for 2 år (2022) 
Nestleder  Birger Steen (Buskerud)    valgt for 1 år (2022) 
Styremedlem   Gunleik Hauge (Telemark)    valgt for 2 år (2022) 
Styremedlem  Thomas Kristiansen (Hedmark)     valgt for 1 år (2022) 
Styremedlem  Øyvind Billingsø (Nord Norge)    valgt for 2 år (2022)                                

1 varamedlem               Aina Jeanett N. Åsen (Aust-Agder)   valgt for 1 år (2022)  
2 varamedlem  Per Ivar Ormestad (Vestfold)     valgt for 1 år (2022) 
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Innkommende forslag: 
 
Buskerud Harehundklubb: 
Nestleder  Birger Steen (Buskerud)       

Romerike Harehundklubb: 
2. varamedlem  Thomas Hauerberg (Romerike)     

Valgkomiteens innstilling: 

Nestleder  Birger Steen (Buskerud)     gjenvalg for 2 år 
Styremedlem  Thomas Kristiansen (Hedmark)    gjenvalg for 2 år 
1. varamedlem  Harald Frøysnes (Vestfold)    ny, velges for 1 år 
2. varamedlem  Thomas Hauerberg (Romerike)    ny, velges for 1 år 
 

 

Revisor   Øivind Fruseth Kleven (Buskerud)    valgt for 2 år (2021) 
 
Innkommende forslag: 

Buskerud Harehundklubb: 
Revisor   Øivind Fruseth Kleven (Buskerud) 

Valgkomiteens innstilling: 
Revisor   Øivind Fruseth Kleven (Buskerud)   gjenvalg for 2 år 
 
 

 

Valgkomite Tom Wenger (Romerike) Leder    valgt for 2 år (2022) 
Sverre Rinden (Telemark)     valgt for 2 år (2021) 
Trond Revhaug (Nord-Trøndelag)    valgt for 2 år (2022) 

Varamedlem  Steinar Tormundsen Støle (Sørlandets)   valgt for 1 år (2022) 
 
Innkommende forslag: 

Valgkomiteens innstilling: 
Medlem  Sverre Rinden (Telemark)    gjenvalg for 2 år 
Varamedlem  Steinar Tormundsen Støle (Sørlandets)   gjenvalg for 1 år 
 
 

Fagkomite  
Harehundprøver 
   Knut Dagfinn Kjeverud (Hedmark)    valgt for 3 år (2022)                 
   Terje Sandberg (Østerdalen)    valgt for 3 år (2021) 
   Per Harald Sivesind (Vestoppland)    valgt for 2 år (2021) 
Varamedlem          Arne Christian Aasland (Nord-Trøndelag)  valgt for 1 år (2022) 
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Innkommende forslag: 

Valgkomiteens innstilling: 
Medlem  Per Harald Sivesind (Vestoppland)    gjenvalg for 3 år 
Varamedlem  Arne Christian Aasland (Nord-Trøndelag)  gjenvalg for 1 år 

 

 

AVLSRÅD: 

Beagle   Stein Aasheim (Nord-Trøndelag)    valgt for 3 år (2022) 
                              Nils T. Kjøsnes (Trøndelag)     valgt for 3 år (2021) 
   Bjørnar Tønnesen (Vestlandets)    valgt for 2 år (2021) 
Varamedlem  Bjørn Halvorsen (Østfold)     valgt for 1 år (2022) 

Innkommende forslag: 
Beagle Ringen Norge: 
Medlem  Bjørn Halvorsen (Østfold)  
Varamedlem  Geir Erling Birkeland (Aust-Agder) 

Valgkomiteens innstilling: 
Medlem  Bjørn Halvorsen (Østfold)    ny, velges for 3 år 
Varamedlem  Geir Erling Birkeland (Aust Agder)   ny, velges for 1 år 

 
 

 
Drever   Kim Alund (Vestoppland)     valgt for 3 år (2022) 
   Olav Helge Stemkjær (Telemark)   valgt for 3 år (2021) 
   Torbjørn Haugen (Trøndelag)     valgt for 2 år (2021) 
Varamedlem  Odd Egil Raugstad (Vestlandets)    valgt for 1 år (2022) 

Innkommende forslag: 
Norsk Dreverring: 
Medlem  Torbjørn Haugen (Trøndelag)     
Varamedlem  Linn Marie Johnsen (Østfold)     
 

Valgkomiteens innstilling: 
Medlem  Torbjørn Haugen (Trøndelag)    gjenvalg for 3 år 
Varamedlem  Linn Marie Johnsen (Østfold)    ny, velges for 1 år 
 
 

 

Dunker   Vegar Sølvsberg (Vestoppland)     valgt for 3 år (2022) 
   Elisabeth Aune Moseby (Norsk)    valgt for 3 år (2022)        
    (Hun har fått innvilget fritak for det siste året i valgperioden, ny velges for 1 år) 
   Jan Havdal (Trøndelag)     valgt for 2 år (2021) 
Varamedlem  Bård Ørbak-Larsen (Norsk)     valgt for 1 år (2022) 
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Innkommende forslag: 
Dunker-ringen: 
Medlem  Hans Christian Pedersen (Trøndelag) 
Medlem  Jan Havdal (Trøndelag) 
Varamedlem  Bård Ørbak-Larsen (Norsk) 

Valgkomiteens innstilling: 
Medlem  Hans Christian Pedersen (Trøndelag)   ny, velges for 3 år 
Medlem  Jan Havdal (Trøndelag)     gjenvalg for 1 år 
Varamedlem  Bård Ørbak-Larsen (Norsk)    gjenvalg for 1 år 

 

 
Finsk Støver  Daniel Nysveen Storengen (Vestoppland)   valgt for 3 år (2022) 
    Stig Runar Søgård (Hedmark)    valgt for 2 år (2022) 
   Olav Edgar Unnestad (Østfold)    valgt for 2 år (2021) 
Varamedlem  Freddy Andre Haugen (Hadeland)   valgt for 1 år (2022) 

Innkommende forslag: 
Finskstøverforeningen Norge: 
Medlem  Stian Midtsveen (Vestoppland) 
Varamedlem  Mats-Erik Pettersen (Vestfold) 

Valgkomiteens innstilling: 
Medlem  Stian Midtsveen (Vestoppland)    ny, velges for 3 år 
Varamedlem  Mats-Erik Pettersen (Vestfold)    ny, velges for 1 år 

 

 

Haldenstøver  Tore Bekkedal (Romerike)     valgt for 3 år (2022)      
   Line Merete Svarthe (Nord-Trøndelag)   valgt for 3 år (2021)
   Erik Ringli (Østerdalen)     valgt for 2 år (2021) 
Varamedlem  Rune Strøm (Østfold)     valgt for 1 år (2022)
      
Innkommende forslag: 
Haldenstøverklubben: 
Medlem  Erik Ringli (Østerdalen) 
Varamedlem  Raymond Bråten (Østfold) 

Valgkomiteens innstilling: 
Medlem  Erik Ringli (Østerdalen)     gjenvalg for 3 år 
Varamedlem  Raymond Bråten (Østfold)    ny, velges for 1 år 
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Hamiltonstøver Geir Raen (Aust-Agder)      valgt for 3 år (2022) 
      Sven Tore Kittilsen (Telemark)    valgt for 3 år (2021) 
   Svein Arne Holthe (Trøndelag)     valgt for 2 år (2021) 
Varamedlem  Per Erik Hanstad (Hedmark)    valgt for 1 år (2022) 

Innkommende forslag: 
Hamiltonringen: 
Medlem  Svein Arne Holthe (Trøndelag) 
Varamedlem  Per Erik Hanstad (Hedmark) 

Valgkomiteens innstilling: 
Medlem  Svein Arne Holthe (Trøndelag)    gjenvalg for 3 år 
Varamedlem  Per Erik Hanstad (Hedmark)    gjenvalg for 1 år 

 

 
 
Hygenhund  Roger Bakkerud (Østfold)    valgt for 3 år (2022) 
   Kenneth Gundersen (Sørlandets)   valgt for 3 år (2021)  
   Fred Øivind Øiestad (Østfold)     valgt for 1 år (2022) 
Varamedlem  John Anders Nesbakken (Hadeland)   valgt for 1 år (2022) 

Innkommende forslag: 
Hygenringen: 
Medlem  Fred Øivind Øiestad (Østfold)     
Varamedlem  Steinar Johnsen (Romerike) 

Valgkomiteens innstilling: 
Medlem  Fred Øivind Øiestad (Østfold)    gjenvalg for 3 år 
Varamedlem  Steinar Johnsen (Romerike)    ny, velges for 1 år 

 
 

 
Luzerner-/jura-/ Arnt Georg Skeibrok (Aust-Agder)   valgt for 3 år (2022) 
bernerstøver  Geir Holden (Norsk)      valgt for 3 år (2021) 
   Kristoffer Sundtveten (Norsk)     valgt for 2 år (2021) 
Varamedlem  Finn Martin Hoff (Trøndelag)     valgt for 1 år (2022) 

Innkommende forslag: 
Luzernerringen: 
Medlem  Kristoffer Sundtveten (Norsk) 
Varamedlem  Finn Martin Hoff (Trøndelag) 

Valgkomiteens innstilling: 
Medlem  Kristoffer Sundtveten (Norsk)    gjenvalg for 3 år 
Varamedlem  Finn Martin Hoff (Trøndelag)    gjenvalg for 1 år 
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Schillerstøver  Audun Bjørnstad (Gudbrandsdal)    valgt for 3 år (2022)               
   Asbjørn Normann Kristensen (Buskerud)  valgt for 3 år (2021) 
                        Trond Dokken (Hadeland)    valgt for 2 år (2021) 
Varamedlem  Knut Hilding Jellum (Buskerud)    valgt for 1 år (2022) 

Valgkomiteens forslag: 
Medlem  Trond Dokken (Hadeland)    gjenvalg for 3 år 
Varamedlem  Knut Hilding Jellum (Buskerud)    gjenvalg for 1 år 

 

 

Schweizer-/  Ole Ingolf Sigurd Saga (Telemark)    valgt for 3 år (2022) 
Istarskistøver                 Marianne R. Grønvold (Hedmark)    valgt for 3 år (2021) 
    Harald Willersrud (Romerike)     valgt for 2 år (2021) 
Varamedlem  Kurt Arild Korsbøen (Buskerud)    valgt for 1 år (2022) 

Innkommende forslag: 
Schweizerringen: 
Medlem  Kurt Arild Korsbøen (Buskerud) 
Varamedlem  Harald Willersrud (Romerike 

Valgkomiteens innstilling: 
Medlem  Kurt Arild Korsbøen (Buskerud)    ny, velges for 3 år 
Varamedlem  Harald Willersrud (Romerike)    ny, velges for 1 år 

 
 
 
 
Med hilsen 
Ordfører i representantskapet 
 
Svein Egil Gravråk /s/ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vedlegg: 
Regnskap 2022 
Budsjett 2023 
Prosjektbeskrivelse og budsjett fra komiteen for arvbarhetsanalyser 
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